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Godt i gang! 
Vores fælles arealer er ved at blive trimmet og gjort klar til, at
vi kan arbejde videre med at skabe bio diverse naturområder
med mulighed for fællesskaber, og på den måde åbne naturen
for mennesker, så mennesker bliver åbne for naturen. 

Dem af jer der har været i området, den sidste månedstid, har

sikkert lagt mærke til, at første fase af projektet er skudt i gang. 

Der har været fuld gang i arbejdet både på volden og på det

sydlige fællesområde ved Aspagersvej. I dette nyhedsbrev får du

en opdatering på, hvilket arbejde der allerede er gået i gang, og

hvad der kommer til at ske den kommende tid. 

I projektgruppen er vi glade for, at projektet nu er startet op. Vi

glæder os meget til, at vi alle løbende kan få mere gavn af vores

fællesarealer.
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Event for Bøtøs Natur Fællesskab

Her vil både børn og voksne få mulighed for

at bygge insekthoteller. Derudover vil vi

sammen så blomsterfrø i rabatter, og alle

vil få en frøblanding med hjem, som de kan

så i deres egen have. Mere info følger.

  



Hvis du kan bruge noget af

afskæringen fra
fællesområderne til

juledekorationer, insekthoteller

eller andet, er du meget

velkommen til at tage til eget

brug. Vi har allerede et par

kreative sjæle, der har lavet de

fine figurer på billederne.

Resten vil indgå som

materialer, når fællesarealerne

skal etableres. Derfor vil det

blive liggende lidt endnu. 

Igangværende
initiativer 

IDE BOKS 

VOLD LANGS SAVAVEJ

TIPS OG TRICKS 

Har du nogle gode ideer til, hvordan vi kan skabe en

mere bæredygtig og biodivers natur, så hører vi

meget gerne fra dig. Skriv til projekt@boetoe.dk så

samler vi alle ideerne, og ser hvad vi kan gå videre

med, og hvordan de bedst passer ind i den

overordnede plan. 

Du er også meget velkommen til at skrive, hvis du

kunne tænke dig at blive en del af projektgruppen. 

Vi har nu fået etableret en overgang fra vores

udstykning til “Spor i landskabet”. Du kan gå via

stien fra Aspargesvej nr. 10/12 ud til

indkørselsvejen til det gamle rensningsanlæg og

herfra til området med Spor i Bøtø Nor.                  

Derudover vil der i nærmeste fremtid, også blive

åbnet for den tilgroede sti i bunden af Savavej

mellem nr. 18 og 20. Stien vil føre ud til markerne,

hvorfra man kan komme videre til sporet. Se

billede nedenfor.                                                      

Vi er utrolig glade for at kunne skabe

sammenhæng til sporerne, så alle har let adgang

til nogle skønne gåruter. Du kan finde mere

information om Spor i landskabet her:  

https://spor.dk/boto-nor

På fællesarealet i bunden af Aspargesvej, vil der om

et par år blive etableret en sø. Området er nu ryddet

for beplantning, og der er lavet en insektranke/

kvashegn ud mod Bøtø Ringvej.

Arealet vil blive fræset for rødder mm. Dette arbejde

udføres når vind og vejrforhold tillader det. Herefter

vil arealet bliver harvet flere gange over de næste par

år. Dette gør vi for at fjerne græsser, så vi kan få et

engområde med vilde blomster og buske. 

Vi håber på at arealet med søen vil tiltrække et rigt

dyreliv - bl.a. den grønbroget tudse,                           

der kun lever få steder i Danmark - 

et af dem er på Falster.

GOD JUL

Fra projektgruppen ønsker vi alle en rigtig glædelig

jul. Vi vil hen over julen arbejde på første udkast af

tegningerne over fællesområderne. Herefter vil vi dele

dem med jer, så I har mulighed for at give feedback,

inden vi sætter arbejdet i gang. Etableringen af

fællesarealerne, vil blive lavet over flere etaper de

næste par år. 

Volden langs Savavej er nu ryddet for visnet

beplantning – her mangler at blive fjernet det sidste

fra det afskårne kvas der pt. stadig ligger på volden

på begge sider, samt beskæring af brombær langs

Savavej. Det vil blive beskåret/fjernet når vejrforhold

tillader det. Vi bruger så meget af afskæret som

muligt til insektranker og kvashegn. Der har dog

været så store mængder, at vi har måtte omdanne

noget til flis. Vi får en mindre indtægt fra flisen, som

vil indgå i projektet. 

Det ødelagte hegn på vores areal langs Godthåbs Allé

fjernes, og der etableres en insektranke/kvashegn i

stedet.

Arealet langs volden på Savavej, vil blive harvet for

rødder mm. og der vil blive etableret ny beplantning

på volden. Det vil være slåen, æbleroser og

hunderoser til gavn for fugleliv og insekter. 

Dette arbejde udføres når vind og vejrforhold tillader

det, og når det er muligt at skaffe planterne.

I foråret vil der blive sået blomsterblanding langs

volden ud mod Savavej.

AREAL I BUNDEN AF ASPAGERSVEJ

https://spor.dk/boto-nor

